
Årsmøde i Alternativet Storkreds København 22.02. 2025
Antal stemmeberettigede: 28

Dagsorden

1. Valg af dirigent
2. Valg af stemmetællere og referenter
3. Bestyrelsens beretning for storkredsen
4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse
5. Behandling af forslag fra medlemmerne  

1. Bestyrelsen foreslår Vedtægtsændringer:
a. Nedlæggelse af kandidatudvalg
b. Fjerne kravet om kønsfordeling i bestyrelsen

6. Rapportering fra medlemmer af råd og udvalg: 
a.Politisk Forum 
b.Hovedbestyrelsen

7. Valg til bestyrelsen
8. Valg af revisor
9. Eventuelt

Ad 1 Valg af dirigent
Kristian Johnsen blev valgt som dirigent og konstaterede at årsmødet var lovlig indkaldt og 
beslutningsdygtigt.

Ad 2 Valg af stemmetællere og referent
Som stemmetællere blev valgt: Noah Sturis
Som referent blev valgt: Ane Jette Thomsen

Ad 3 Bestyrelsens beretning for storkredsen
Forperson Bodil Nissen aflagde bestyrelsens beretning for perioden. 

Bestyrelsen har bestået af :


Peter Laudrup, 

Nicholas Woollhead, 

Paul Hartvigson, 

Uffe Meulengracht, 

Bodil Nissen, 

Sanne Gurkin 

Kasper Smed Hansen


Sanne Gutikin trak sig umiddelbart efter årsmødet p.g.a. personlige forhold og Kasper Smed 
Hansen stoppede i bestyrelsen i december 2024.


Bestyrelsen konstituerede sig med:

• Bodil Nissen - forperson 

• Uffe Meulengrath - kasserer og bestyrelsens repræsentant i BR-medlemmernes gruppe-

møder samt ansvarlig for Nyhedsbrevene




• Nickolas Woollhead og Kasper Smed Hansen ansvarlige for kandidat og aspirant forløbet

• Peter Laudrup - dagsroden og referater 

• Lokaleansvarlige - Nickolas Woollhead og Kasper Smed Hansen 


Bestyrelsen har i arbejdet ikke skelnet mellem, hvornår et dagsordenspunkt refererede til 
Storkredsens opgaver eller til Kommuneforeningens ansvarsområde, da de to bestyrelser har 
været identiske.

Der er afholdt  i alt 13 bestyrelsesmøder og hovedopgaverne har været:

• Afholdelse af søndagsbrånch den første søndag i måneden. En brånch blev afholdt i 

Sydhavnen med fokus på området der - hvilket medførte ideen om at søndagsbrånch kan 
placere i områder, hvor der kan være fokus på særlige politiske tiltag.


• Deltagelse i EP kampagnen
• Deltagelse i Klimamarchen og Pride
• Deltagelse i centrale møder om EP-valget og det kommende Kommunalvalg - herunder det 

Nationale Kandidatudvalg
• Opstillingsmøde på Frederiksberg, hvor Mette Bram og Kim Hjerrild blev opstillet og valgt
• Deltagelse i kampagnen om priser på den offentlige transport
• Deltagelse i nytårskuren - med både en landsdækkende og lokal del
• Events i forbindelse med arbejdet omkring Bevarelsen af Palads og Vestvolden
Bestyrelsen er udfordret af manglen på frivillige, der kan understøtte det politiske arbejde både 
som tovholder, i udvikling af politikområder, uddeling af flyer og lignende opgaver, som 
bestyrelsen ikke kan løfte alene.

Beretningen blev enstemmigt godkendt og der var ros til bestyrelsen for deres kontinuerlige og 
gode arbejde i løbet af beretningsperioden.

Ad 4 Fremlæggelse af regnskab og budget til godkendelse
Regnskab
Uffe Meulengracht gennemgik regnskabet og nævnte at tilskuddet, som tidligere er givet for 
deltagelse i regionsvalget er blevet fjernet  til de opstillede partier, som ikke opnåede valg. 
Dette betyder at der er få midler til rådighed i storkredsen.
Der var ingen spørgsmål til selve regnskabet, men opfordring til at have midler til de 
kommende valgkampagner og Uffe oplyste, at der var enighed om, at der kunne bruges af 
formuen til valgkampagner. 
Revisor havde ingen anmærkninger til regnskabet.
Regnskabet blev godkendt.

Budget
Uffe Meulengracht kommenterede kort budgettet og anbefalede at forsamlingen godkendte 
dette.
Budgettet blev godkendt.

Ad 5  Behandling af forslag fra medlemmerne  
Bestyrelsen foreslår følgende vedtægtsændringer:

a. Nedlæggelse af kandidatudvalg
b. Fjerne kravet om kønsfordeling i bestyrelsen

a. Nedlæggelse af kandidatudvalg  - §§12, 13, 16 og 17
Peter Laudrup motiverede forslaget: 



Paragraffen om der skal nedsætte et kandidat udvalg i storkredsene blev fjernet på 
landsmødet.   Bestyrelsen har valgt at følge trop, da der ikke har været et kandidatudvalg i 
storkredsen de senere år. Kandidatudvalget er derfor ikke længere en pligt, men en mulighed. 
Bestyrelsen ønsker fleksibiliteten til at koordinere valg med de øvrige Storkredse og internt i 
Storkredsen, som der nu er behov for. Bestyrelsen foreslår derfor at § 12 udgår.

Forslaget vedtaget med 20 stemmer for.

b. Fjerne kravet om kønsfordeling i bestyrelsen - §§ 10, stk,2 og, § 19, stk. 2
Peter Laudrup motiverede forslaget med følgende:
Forslaget er langt fra at være et ønskværdigt forslag, men bestyrelsen har valgt at sikre at 
kommuneforeningen har en beslutningsdygtig bestyrelsen, hvorfor kravet om kønsfordeling 
p.t. må vige.

§ 10, stk. 2 - nuværende tekst udgår:
Der skal vælges minimum 2 kvinder og 2 mænd (5 eller 7 til bestyrelsen).
Forslag til ny tekst:  

Ved valg efter § 19, stk. 2 er  
den første valgte: den kandidat med flest stemmer; den anden valgte: den kandidat 
med flest stemmer af andet køn af den første valgte, hvis en sådan kandidat er på 
listen; 
den tredje valgte: den kandidat med flest stemmer, som ikke er første eller anden 
valgte; 
den fjerde valgte: den kandidat med flest stemmer, som ikke er første, eller anden 
valgte og af andet køn af den tredje valgte, hvis en sådan kandidat er på listen; 
øvrige valgte efter stemmetal.

§ 19, stk. 11 - nuværende tekst udgår:
Hvis et medlem trækker sig fra storkredsbestyrelsen tiltræder den højest rangerende 
suppleant (således at bestemmelserne om kønssammensætning er overholdt). 
Bestyrelsen konstituerer derefter sig selv igen.

Forslag til ny tekst
Hvis et medlem trækker sig fra storkredsbestyrelsen tiltræder den højest 
rangerende suppleant. Bestyrelsen konstituerer derefter sig selv igen.

§ 19 stk. 12 - nuværende tekst udgår:
Hvis et medlem af storkredsbestyrelsen ikke kan deltage i arbejdet i mindst 4 uger i 
træk indkaldes den højst rangerende suppleant (således at bestemmelserne om 
kønssammensætning er overholdt).

Forslag til ny tekst
 Hvis et medlem af storkredsbestyrelsen ikke kan deltage i arbejdet i mindst 4 uger i    
træk indkaldes den højst rangerende suppleant.

Forslaget blev vedtaget med 24 stemmer for og 4 stemmer imod.



Ad 5 Rapportering fra medlemmer af råd og udvalg
Politisk Forum v/Poul Brandrup
POFO består af 28 medlemmer og 3 fra folketingsgruppen. POFO gennemgår de politiske 
oplæg, som der kommer fra folketingsgruppen. Opgaven er at checke at de politiske oplæg er 
dækkende for Alternativets politik og samtidig igangsætte politiske tiltag som POFO mener, at 
der mangler. Opgaven lige nu er at skabe gode rammer for kandidaterne.
Oplægget gav anledning til en efterfølgende kort debat om, hvordan POFO oprindelig var 
tænkt og hvilke muligheder, der er i dag, i hvor antallet af medlemmer og ansatte er et helt 
andet. 
Poul Brandrup afsluttede med at slå fast, at der løbende arbejdes med at få det bedste ud af 
POFO

Hovedbestyrelsen (HB)
Kristian Johnsen der er storkredsens repræsentant i HB orienterede om arbejdet i HB, hvor 
der p.t. er 17 medlemmer - der mangler 1 repræsentant fra Bornholm. Der er et fint fremmøde, 
under de månedlige møder.
Regions- og kommunalvalget er det store tema lige nu og der er udarbejdet og udsendt en 
fælles platform, der kan arbejdes ud fra lokalt.  HB har nedsat et antal udvalg, herunder for 
kampagne, rekruttering af kandidater, samarbejde med storkredse, unge og valgkampsoplæg. 
HB påtager sig en mere aktiv og drivende rolle, da der er mangel på kræfter lokalt, men er 
meget bevidst om, at udgangspunktet er det lokale arbejde.
Der er fokus på og et godt samarbejde med Alternativets Unge.
Folketingsgruppen samarbejdes der løbende med - der er en positv velvillighed fra begge 
sider med det formål at opnå det bedst resultat. 
Der er fast  afsat 1/2 time på hvert HB-møde til at en repræsentant fra folketingsgruppen kan 
orienterer.
Kristian meddelte, at han ikke kan genvælges, som storkredsens repræsentant, da han har 
siddet som valgt til HB i tre perioder. Der skal derfor vælges en ny repræsentant på det 
kommende opstillingsmøde. 

Der kom bøn fra salen om at få igangsat en kraftig oprydning i dialog på AlleOS, så 
kommunikationsblokken kan komme til at fungerer langt mere brugervenlig,

Ad 7 Valg af medlemmer til bestyrelsen
De fire kandidater til bestyrelsen som på forhånd har indsendt deres opstillingsgrundlag 
præsenterede sig kort:. 

- Nicholas Woollhead - genopstiller
- Paul Hartvigson      - genopstiller
- Uffe Meulengracht - genopstiller
- Peter Laudrup.       - genopstiller
- AnneDorthe Kring (opstillede på selve mødet)

Annedorte Kring er fra Frederiksberg og har tidligere siddet i bestyrelsen på Frederiksberg.  

Tillidsafstemningen viste tillid til de frem opstillede kandidater og da der ikke er flere opstillet 
end der skal vælges er alle 5 hermed valgt som bestyrelsesmedlemmer



Ad 8 Valg af revisor
Bestyrelsen foreslår Johnny West.
Johnny West blev genvalgt

Ad 9 Eventuelt
Der er et nyt grønt udspil undervejs “Design fremtidens grønne Danmark”. I den forbindelse 
afholdes der møder i de 4 store byer med Franciska Rosenkildes deltagelse. I Københavns 
storkreds afholdes mødet d. 6. marts kl. 16.30 - se under AlleOS.

København den 22. februar  2025

Kristian Johnsen  Ane Jette Thomsen
Dirigent  Referent
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Kristian Johnsen


